
Георги РУСИНОВ 
Снимки: Добрин МИНКОВ и Николай СТОЙКОВ, 
УНИЦЕФ

В края на август, в периода между 24-и и 30-и, на пет 
различни места в Свети Влас, Слънчев бряг, Приморско 
и Китен се проведоха общо 10 информационни сре-
щи с родители на украински деца, живеещи в региона. 
Организатори бяха УНИЦЕФ, а участие взеха няколко 
партньорски неправителствени организации – Фондация 
за достъп до права (ФАР), Фондация Астра Форум (ФАФ) и 
представители на РУО-Бургас и РЗИ – Бургас. Мащабната 
информационна кампания „Добре дошли в училище в 
България“ бе свързана с достъпа на украинските деца до 
българската образователна система.
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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

НАд 300 укрАиНски децА  
ще учАт в оБлАсттА

старт на най-очаквания 
проект за китен 

Следващият брой на вестник 
„Черноморски фар“ ще излезе  

на 16 септември
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30 ГодиНи
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собственици 
на квартири в 

Поморие готови 
да приютят 

бедстващи от 
карловско

кметът димитър Николов избухна:

Удобната „дъвка“ - зала „Арена“,  
вече придобива смехотворни размери

4 Подадени са около  
750 заявления

4 част от родителите 
предпочитат да продължат 
онлайн образованието им
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Георги РУСИНОВ

Стартът на най-страте-
гическия проект за Китен 
- брегоукрепването на се-
верната му част - бе да-
ден вчера. 

„Близо 30 години ку-
рортното селище го очак-
ва, това е стратегически 
проект“, заяви кметът Ни-
колай Марков.

4 226 000 лева е сумата 
по проекта, като парите 
са отпуснати от държава-
та, реконструкцията ще 
се реализира в два етапа. 
Първият трябва да е готов 
в края на март - началото 
на април. 

„Освен че ще се брегоу-
крепи скатът, ще бъде из-
градена и алея“, каза кме-
тът на Приморско Дими-
тър Германов. 

Той на свой ред посочи, 
че проектът е важен не 
само за Китен, но и за ця-
лата община, похвали ад-
министрацията за добра-
та работа и благодари на 
областния управител 
проф. Мария Нейкова за 
съдействието. 

„Пътят до днес е дълъг и 
бавен. Нещо, срещу което 
ще продължавам да се 
боря като областен упра-
вител, а и като гражда-
нин“, каза Нейкова. 

Тя получи плакет от кме-
та на Китен. Кметът на 
Приморско също бе отли-
чен от колегата си Мар-
ков.

Както „Черноморски 
фар“ писа, около 755 ме-
тра морски бряг, разпо-
ложен между нос Урдови-
за и нос Атлиман трябва 

да бъде укрепен. 
Първият етап обхваща 

355 метра. Достъпът на 
строителната механиза-
ция ще се извършва по 
съществуващия бетонен 
път по короната на съ-
ществуващата дамба от 
изток – улица „17-а“. Връз-
ката между дамбата и съ-
ществуващия път ще се 
осъществява в точка на 
дамбата, която се приема 
за начало на първи етап.

Ще има дълга 324 метра 
вълнобойна стена, като 
между нея и стената от га-
биони ще бъде насипан 
дрениращ материал, как-
то и насипно равнище от 
уплътнен земен насип 
между стената от габиони 
и ската.
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Брегоукрепването  
на северната му  
част ще се извърши  
в два етапа

„30 дни, откакто ги няма 
Кирил и Асен, и цената на 
бензина и нафтата пада все-
ки ден и с 30%. Няма ги и за-
почна да се нормализира 
всичко в държавата, хаосът 
започна да пада“, това зая-
ви преди броени минути ли-
дерът на ГЕРБ Бойко Бори-
сов в Поморие, където се 
срещна с украински деца и 
посети Музея на солта.

Като ги слушам колко са 
самонадеяни, не им стигна-
ло времето, те добре, че ги 
свалиха. Реалният живот оп-
ровергава тях и потвържда-
ва казаното от тях. Не очак-
вах толкова да са счупили 
държавата. Ако народът 
знае реално какво са прави-
ли тези хора, какво са при-
чинили - все едно да минеш 
през тези солници и да ги 
разбуташ. Счупено, та счу-
пено, оправянето е дълъг 
процес, за да се върнем на 
предишните нива. В Бълга-

рия да се говори за скъп ток 
е престъпление, ние сме ог-
ромен производител. На мен 
европейски лидери ми каз-
ват: „Вие бяхте отличниците 
на Европа с най-нисък дълг, 
а сега теглите, две години 
нямаме План за възстановя-
ване и развитие след Ко-
вид“, възмути се той. 

Според него служебното 
правителство работи плахо, 
но трябва да направи това, 
което е правило правител-
ството на ГЕРБ преди. Той 
допълни пред кандидатите 
на ГЕРБ за народни пред-
ставители, че това е най-
лесната им кампания и до-
пълни, че изборите зависят 
от президента Румен Радев 
и дали ще са честни, но зая-
ви, че има такава предпос-
тавка. Едва след това ще се 
говори за правителство и 
коалиции. „Сега е много ра-
но“, категоричен бе Бори-
сов.

„Черноморски фар“

Да свършва войната в 
Украйна по-бързо, по-
жела Бойко Борисов 
при среща с украинци в 
Поморие. Той подчерта, 
че военните действия са 
лоши не само за Украй-
на, но и за цяла Европа, 
а и за света.

„Ние като партия ре-
шихме да дадем пари на 
украинските деца за ла-
гер, който се организи-
ра от юни месец насам. 
Преди изобщо да се 
знае, че ще има избо-

ри“, подчерта Борисов, 
шегувайки се, че до го-
ляма степен „вината“ е 
на младежите от партия-
та. 

44 украински деца по-
сетиха Музея на солта, 
куполната гробница, на-
правиха и панорамна 
разходка с атракционно 
влакче в Поморие. Кан-
дидатът за народен 
представител Любен Ди-
лов стои в основата на 
организацията.

В Поморие е и търгов-
ският аташе на Украйна, 
както и представители 
на културните среди на 
Украйна.

От ГЕРБ организират 
лагер за украински деца

30 дена откакто ги няма 
Кирил и Асен, и цената 

на горивата пада 

Бойко Борисов от Поморие:

КУПУВАНЕТО И ПРОДАВАНЕТО НА ГЛАСОВЕ Е ПРЕСТЪПЛЕНИЕ

След 

30 години

С реализирането на проекта ще се изгради пешеходна алея за жителите и гос-
тите на града
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Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

Между скалните блоко-
ве от тила на дамбата и 
дрениращия материал и 
между дрениращия мате-
риал и уплътнения земен 
насип ще бъде положен 
геотекстил. Площта на на-
сипното равнище между 
гърба на вълнобойната 
стена и ската е 5490 кв. 
м.

Подпорната стена от га-
биони ще е дълга 218 ме-
тра. Тя ще се изгражда в 
тила на дамбата и ще раз-
деля двете нива на насип-
ното равнище.

Вторият етап е с дължи-
на около 400 метра. Тук 
ще има брегоукрепителна 
дамба, дълга 400.57 ме-
тра. Достъпът до тази 
строителна механизация 
ще е от запад през ул. 
„10-а“ и след това, от края 
на втория етап – от север 
на юг към конкретна точ-
ка. И тук, както в първата 
част, ще бъде положен 
дрениращ материал меж-
ду вълнобойната стена и 
стената от габиони, както 
и насипно равнище от уп-

лътнен земен насип меж-
ду стената от габиони и 
ската.

И тук, както в първата 
част, ще се положи гео-

текстил по същия начин. 
Площта на насипното рав-
нище между гърба на въл-
нобойната стена и ската е 
6470,00 кв. м. Стоманобе-

тонната вълнобойна сте-
на ще е с дължина 389.84 
метра във втория етап от 
брегоукрепването. Под-
порната стена ще е 288 

метра. Изграждането им 
ще е по същия начин като 
в първи етап.

Строител е фирма 
„Трансстрой“.

КРИМИ

Ауди блъсна 
дете

В Синеморец, пред 
супермаркет, „Ауди А7“ 
блъсна внезапно изско-
чило на платното дете. 
Автомобилът е управля-
ван от 47-годишен софи-
янец. Детето е двегодиш-
но момиченце от селото. 
То е със сътресение на 
мозъка и охлузни рани по 
лявата лицева част. 
Настанено е в отделение-
то по неврохирургия в 
УМБАЛ - Бургас, без опас-
ност за живота. Водачът 
е тестван за употреба на 
алкохол и наркотици, 
като пробите били отри-
цателни, съобщават от 
ОДМВР.

71-годишен 
от царево 
шофира с 
1.77 промила 
алкохол

В Царево, на улица 
„Крайморска“, служите-
ли от Районно управле-
ние – Царево спрели за 
проверка лек автомобил 
„Рено Меган Сценик“. 
Автомобилът е с бурга-
ска регистрация и е упра-
вляван от 71-годишен 
мъж от Царево. Пробата 
с дрегер е установила, че 
той шофира след употре-
ба на алкохол с концен-
трация 1,77 промила, 
съобщават от полицията. 

Водачът е задържан за 
срок до 24 часа. 

Изгоряха 
покривът и 
кокошките 
на дядо от 
Соколец

Съобщение за пожар, 
възникнал в частен дом в 
село Соколец, получават 
в Районното управление 
- Руен. Къщата е собстве-
ност на 77-годишен мъж 
от селото. 

Пожарникарите уста-
новяват, че огънят е тръг-
нал от стопанска построй-
ка - навес, прилежаща 
към жилищната сграда. А 
причината е късо съеди-
нение в ел. инсталация-
та. 

Вследствие на пожара 
изгоряла покривната 
конструкция на къщата с 
площ около 50 кв. м, 
както и 3 кубични метра 
дърва за огрев и 16 птици, 
съхранявани в навеса. 

Огънят е потушен от 
един противопожарен 
автомобил и трима огне-
борци, съобщават от 
ОДМВР.

Таксата на то
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очаквания проект за Китен 

„Черноморски фар“

Ришкият проход бе за-
творен вчера заради об-
ръщане на ТИР, превоз-
ващ слънчоглед, съоб-
щиха от ОДМВР-Бургас. 
Камионът е с българска 
регистрация и водач 

български гражданин. 
Той не е не е пострадал 
сериозно, откаран е в 
болнично заведение. 
Пътният трафик бе пре-
насочен по обходни 
маршрути, като в края 
на деня платното бе 
освободено.

Дона МИТЕВА

Зърнопроизводители от 12 
държави, сред които и Бълга-
рия излизат на протест на 14 
септември. Те изкарват теж-
ката техника на улицата. В 
нашия регион протестите ще 
бъдат в Бургас, Айтос и Кар-
нобат. Организатори на про-
теста в национален мащаб 
са Национален съюз на зе-
меделските кооперации в 
България (НСЗКБ) и Нацио-
налната асоциация на зър-
нопроизводителите (НАЗ).

Протестът е в две направ-
ления – от една страна, и 
най-вече, срещу нерегламен-
тирания, безконтролен внос 
на зърно от Украйна, а от 
друга срещу част от изисква-
нията в Зелената сделка. На-
стоява се за намаляване на 
строгите изисквания към зе-
меделците. 

Недоволството на зърноп-
роизводителите у нас е про-
вокирано от липсата на ефек-
тивни действия от страна на 
националните власти за за-
щита на българското зърноп-
роизводство и българските 
потребители във връзка със 
засиления внос на зърнени и 
маслодайни култури от Ук-

райна.
Датата на протеста не е 

избрана случайно – на този 
ден в столицата на Чехия – 
Прага, заседава Съветът на 
земеделските министри.

„С цел да не пречим на 
гражданите и на интензив-
ния трафик, който има в гра-
да, ние ще влезем от Горно 
Езерово до магазин „Мосю 
Бриколаж“, от там на кръго-
вото за Созопол и ще излез-
ем обратно за Горно Езеро-
во“, обясни Илия Проданов, 

който е зам.-председател на 
Националната асоциация на 
зърнопроизводителите и 
фермер от Бургаски регион. 
Шествието ще се състои 
между 10.00 и 11.00 часа. По 
същото време земеделци, 
организирани от Николай 
Киров, председател на реги-
оналния клон на Национал-
ната асоциация на зърноп-
роизводителите в България 
ще извадят техниката си в 
Айтос. В региона ще има 
протестно шествие и в Кар-

нобат. Неговият начален час 
е 9.

На онлайн среща, прове-
дена между най-големите зе-
меделски организации в 12 
държави в ЕС, лидерите са 
взели единно решение за 
всеобщия протест. В среща-
та са участвали представите-
ли на 12-те държави от ини-
циативата „Три морета“ – 
България, Австрия, Хърват-
ска, Чехия, Естония, Унгария, 
Латвия, Литва, Полша, Румъ-
ния, Словакия и Словения. 

Българските фермери, 
участващи в протеста, се оч-
аква да се обединят под ло-
зунгите – „Без фермери няма 
прехрана“, „Фермери за бъ-
деще“, „За чиста българска 
храна“, „Българска храна 
без ГМО, остатъчни пестици-
ди и радиация“, „Екология – 
да, фалити – не“.

НАЗ и НСЗКБ настояват 
европейските „солидарни 
коридори“ за износ на укра-
инското зърно да премина-
ват транзит през Република 
България и да достигат до 
държавите - членки на ЕС, 
които са нетни зърнени вно-
сители, както и до трети дър-
жави, застрашени от продо-
волствена криза. Изискват 
активирането на извънред-
ните мерки срещу смущения 
на пазара и използването 
на Резерва за кризи в сел-
скостопанския сектор на 
ЕС.

Фермерски протестни 
шествия се очаква да има 
освен в Бургас, също във 
Враца, Видин, Генерал Тоше-
во, Добрич, Карнобат, Мон-
тана, Пазарджик, Плевен, 
Разград, Русе, Силистра, 
Сливен, Стара Загора, Ха-
сково, Ямбол.

ТИР със слънчоглед се обърна 
в Ришкия проход

Бургаски фермери се включват 
в голям европейски протест

Кметът на Приморско д-р Димитър Германов и областният управител проф. Мария Нейкова получиха благо-
дарствени плакети от градоначалника на Китен Николай Марков

На 14 септември земеделска техника ще излезе по пътищата на страната



Георги РУСИНОВ 
Снимки: Добрин 
МИНКОВ и Николай 
СТОЙКОВ, УНИЦЕФ

В края на август, в пе-
риода между 24-и и 30-и, 
на пет различни места в 
Свети Влас, Слънчев бряг, 
Приморско и Китен се про-
ведоха общо 10 информаци-
онни срещи с родители на 
украински деца, живеещи в 
региона. Организатори бяха 
УНИЦЕФ, а участие взеха ня-
колко партньорски непра-
вителствени организации – 
Фондация за достъп до пра-
ва (ФАР), Фондация Астра 
Форум (ФАФ) и представи-
тели на РУО-Бургас и РЗИ – 
Бургас. Мащабната инфор-

мационна кампания „Добре 
дошли в училище в България“ 
бе свързана с достъпа на ук-
раинските деца до българ-
ската образователна сис-
тема. 

„Тази кампания адресира 
един малко видим за широ-
ката общественост проблем, 
а именно достъпа до образо-
вание на децата – бежанци 
от Украйна. Към настоящия 
момент по различни данни, в 
страната са разселени около 
80 000 бежанци от Украйна. 
По данни на националните 
власти в България има над 
39 000 деца от Украйна, като 
по-голямата част от тях са 
концентрирани в района на 
Бургас и Варна“, заяви за 
„Черноморски фар“ адво-

кат Драгомир Ошавков, кой-
то бе сред лекторите в кам-
панията. 

Изхождайки от принципа, 
че всяко дете има право на 
образование, всяка една ин-
формационна сесия условно 
беше разделена на две час-
ти. Информацията по първа-
та част, която се отнася до 
реда и условията за подава-
не на заявление в РУО и за-

писване на децата в съответ-
ното учебно заведение, беше 
представена от адвоката  на 
Фондация за достъп до пра-
ва (ФАР).  

„С информационните се-
сии, които организираме на 
ключови локации, искаме да 
насърчим семействата да за-
пишат децата си в българска-
та образователна система и 
да им кажем, че това е най-
доброто решение за пред-
стоящата учебна година“, за-
яви Мария Янкова, директор 
„Образование“ в „УНИЦЕФ 
България“.

Особено важно за кампа-
нията беше участието на РУО 
– Бургас, чиито представи-
тели взеха участие в инфор-
мационните сесии с цел от-
говор на конкретни въпро-
си, свързани с процедура-
та по записване в училища-
та и детски градини. От стра-
на на РУО - Бургас участие 
взеха Галя Киркова – стар-
ши експерт обучение нача-
лен етап и Иван Бъчваров 
– старши експерт предучи-
лищно образование. На ин-
формационната сесия, която 
се проведе в Почивната ба-
зата на Министерски съвет 
в Слънчев бряг, лично учас-
тие взе и началникът на РУО-
Бургас Петя Петрова. 

П р е д с т а в и т е л и  н а 
Фондация Астра Форум 
(ФАФ) имаха грижата да 
обяснят на родителите на ук-
раинските деца какви са из-
искванията на българската 
образователна система от-

носно здравния и ваксина-
ционен статут на ученици-
те, които желаят да се обу-
чават в българските учили-
ща. В тази задача те бяха 
подпомагани от следни-
те представители на РЗИ-
Бургас, които взеха учас-
тие във всички информаци-
онни сесии: д-р Мирослава 
Киселкова – началник-отдел 
„Противоепидемичен кон-
трол“, д-р Величка Григорова 
– директор „Дирекция 
на заразните болести“ 
и инспекторите от отдел 
„Противоепидемичен кон-
трол“ Марияна Стойкова и 
Веса Желязкова. 

„По данни на РУО-Бургас 
към началото на месец сеп-
тември подадените заявле-
ния в РУО от страна на ро-
дители на деца от Украйна 
са 747 броя, като почти по-
ловината - 331 броя, са вече 
насочени към учебни заведе-
ния в региона. Включването 
на децата от Украйна в бъл-
гарската образователна 
система не е лесен процес. 
Проблемите са много – не-
сигурността сред родители-
те относно местата, в които 
ще бъдат настанявани само 
след броени седмици, огра-
ничените места в училища-
та и детските градини в ра-
йона, сложната за тях проце-
дура по записване, липсата 
на осигурен транспорт до ня-
кои училища, езиковата ба-
риера в клас и така нататък. 
Голяма част от родителите от 
Украйна вече са направили 

своя избор и са решили де-
цата им да продължат обуче-
нието си дистанционно в ук-
раинските училища. Въпреки 
че това е метод на обучение, 
с който всички вече имаме 
опит след 2 години в панде-
мична обстановка, този ме-
тод има сериозни недоста-
тъци, с които също сме за-
познати“, коментира адвокат 
Ошавков и продължи:

„Социалната изолация и 
липсата на общуване с дру-
ги връстници се показва като 
вредна за психическото раз-
витие на децата. Спорен е и 
въпросът доколко едно он-
лайн образование може да 
предостави нужните зна-
ния и умения на учениците. 
Много от децата, намерили 
убежище в България, идват 
от окупирани територии или 
от места, където се водят ак-
тивни бойни действия, което 
още повече засилва необ-
ходимостта да получат поне 
малка доза нормалност, ка-
квато може да се постигне 
чрез нормалното общуване с 
други връстници в клас“. 

Ясно е, че решението на 
въпроса за включването на 
украинските деца в българ-
ската образователна сис-
тема няма да е нито бързо, 
нито лесно. Както и че ре-
шаването му изисква коор-
динираните усилия на мест-
ната и централната власт, 
международните организа-
ции и неправителствените 
организации, които работят 
в тази сфера.
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Над 300 украински деца са насочени  
към учебни заведения в областта

„Черноморски фар“

Позитивна промяна в отно-
шението на българските граж-
дани към бежанците отчита со-
циологическо проучване на 
агенция BluePo!nt, проведено 
в периода 10 - 22 август 2022 г. 
сред 800 мъже и жени на въз-
раст между 18 и 70 г. То е реа-
лизирано в изпълнение на съв-
местен проект на Българския 
Червен кръст в партньорство с 
Държавната агенция за закри-
ла на детето "Да опознаем дру-
гия", с финансовата подкрепа 
на фонд „Убежище, миграция 
и интеграция“, съфинансиран 
от Европейския съюз с насо-
ченост към граждани на трети 
страни, които пребивават за-
конно в България, или лица, 
търсещи и получили междуна-
родна закрила. 

Близо 71% очакват, че бе-
жанците следва да се интегри-
рат у нас, докато през 2017 г. 
на това мнение са били око-
ло 20% от хората. Според 
86.6 на сто от анкетираните, 
това може да стане най-ве-
че чрез намиране на работа 
и научаване на местния език. 
Позитивите, които българско-
то население вижда от прие-
мането на бежанците у нас, са 
свързани с наличието на ра-
ботна ръка (38.8%) и квалифи-
цирани служители (8.5%), раз-
витие на чувство на съпричаст-
ност и толерантност (28.2%), 
намаляване на демографска-
та криза (4.8%), помощ от ЕС 
(2.1%) и др. 

„През 2017 г. средата за ра-

бота с бежанците, идващи в 
България, беше изключител-
но трудна. Сега, въпреки ук-
раинската криза, има по-до-
бри условия тези хора да се 
интегрират и да реализират 
своя потенциал у нас. Днес съ-
причастността и благотвори-
телността спрямо бежанците 
са водещи в ценностната сис-
тема на българите.“ Това зая-
ви зам.-генералният директор 
на Българския Червен кръст 
д-р Надежда Тодоровска при 
представяне на резултатите 
от проекта и социологическо-
то проучване. 

Над 62% от анкетирани-
те имат изцяло или по-ско-
ро положително отношение 
към бежанците, пристигнали 
в България. По-скоро отрица-
телна или изцяло отрицател-
на нагласа към тази група спо-
делят над 37% от българските 
граждани. 

Около 31% е делът на хора-
та, според които бежанците 
тежат на икономиката ни, до-
като през 2017 г. на това мне-
ние са били около 50% от ан-
кетираните. Това се отнася в 
най-голяма степен за жители-
те на столицата.

Проучването показва, че 
нараства делът на хората, 
склонни да приемат в дома 
си за определен период дете/
бежанец и биха приели дете-
то им да посещава детско за-
ведение, в което има и деца 
бежанци. По този показател 
по-положително настроени 
са живеещите в столицата и 
хората в градовете с над 100 

000 души население, на въз-
раст между 31 – 40 г.

89.5 на сто от българските 
граждани никога досега не 
са имали проблем с бежанци, 
показват данните от проучва-
нето. През 2022 г. се увелича-
ва до 49% чувството на сим-
патия към бежанците, дока-
то през 2017 г. едва 3% са из-
разявали симпатия към тях. 
Недоволство спрямо бежа-
нците заявяват 25 на сто от 
анкетираните, а открита ом-
раза – 3.6%. Чувство на страх 
изпитват 13.6 на сто от запи-
таните хора. Най-младите бъл-
гарски граждани, във възрас-
товата група 18-30 години, де-
монстрират най-висока сте-
пен на безразличие към бе-
жанците.

Значително намалява де-
лът на хората, които считат, 
че лицата, търсещи междуна-
родна закрила, НЕ трябва да 
бъдат приемани в България – 
от 87,6% през 2017 г. до 59,9% 
през 2022 г. 

Притесненията на българ-
ските граждани по отноше-
ние на бежанците са свърза-
ни най-вече с това, че злоу-
потребяват с положението си 
– 18.9% и слабата им интегра-
ция – 15.8%.  

Интересът към темата, свър-
зана с бежанците, значител-
но е нараснал през 2022 г. 
Проучването показва, че ако 
през 2017 г., всеки втори е спо-
делял, че не се интересува от 
този въпрос, то сега такъв от-
говор дават едва 5,3% от ан-
кетираните.

62% от българските граждани имат 
позитивно отношение към бежанците у нас
Социологическо проучване отчита нагласите на обществото към тях

4 Подадени са около 750 заявления

4 Част от родителите предпочитат да 
продължат онлайн образованието им

„Черноморски фар“

Общо 430 деца бяха от-
личени на официална це-
ремония в Международния 
конгресен център за ус-
пешно приключване на вто-
рото издание на курса по 
компютърно програмира-
не през лятната ваканция. 
Обученията са напълно 
безплатни и са част от но-
вата програма Coding Kids, 
организирана от Община 
Бургас, Професионалната 
гимназия по компютърно 
програмиране и иновации 
в партньорство с EPAM 
Systems Bulgaria.

В ролята на обучители по 
технологии на децата бяха 
12 от най-изявените уче-
ници на Професионалната 
гимназия по компютърно 
програмиране и иновации 
в Бургас, които също полу-
чиха отличия.

„Чрез тази програма це-
лим да запалим любопит-
ството на децата, да усво-
ят нови умения и да ги пре-
върнем от консуматори на 
технологии в техни създа-
тели. От 160 през пролетна-
та ваканция, децата, които 
през лятото преминаха ус-
пешно обучението, са общо 
430 от 15 бургаски учили-

ща и детски градини. Това 
показва, че има силен ин-
терес към програмата, за-
това ще продължим да я 
развиваме и надгражда-
ме“, заяви на откриване-
то на церемонията кме-
тът Димитър Николов, кой-
то връчи сертификатите 
на обучителите и на учас-
тниците.

Специален музикален 
поздрав към участниците в 
програмата отправиха со-
листите на вокална форма-
ция към ЦПРЛ Бургас с ръ-
ководител Милена Добрева 
- Боряна Стоянова и Ния 
Стоянова.

И този път занятията се 
водиха на трите локации - 
в Международния конгре-
сен център на Морска гара, 
в Професионалната гим-
назия по компютърно про-
грамиране и иновации и в 
ОУ „Александър Георгиев 
Коджакафалията”.

Програмата Coding Kids 
Burgas има за цел да пре-
достави възможност на 
всяко дете в Бургас на въз-
раст от 6 до 12 години да 
получи безплатно начално 
образование и равен старт 
в сферата на програмира-
нето и дигиталните техно-
логии.

Близо 400 бургаски деца бяха отличени 
за завършване на второто издание на 
курса по компютърно програмиране 



Сградата на „Медицински цен-
тър І“ ЕООД е изцяло реновирана, 
видя обективът на НП на 8 септем-
ври. Проблемният покрив с течо-
вете, падналите тавани и пропи-
тите с мухъл и влага кабинети са 
само лош спомен.

До решение за основния ре-
монт на покрива се стигна в края 
на м. февруари т.г., когато по до-
кладна записка на управителя д-р 
Феим Мурад и по предложение на 

кмета Васил Едрев Общинският 
съвет единодушно пренасочи към 
„МЦ І“ ЕООД средства, отпуснати 
с постановление на МС за преодо-
ляване на ковид проблемите. 255 
хил. лв. беше сумата, която общин-
ските съветници гласуваха за ре-
монтните дейности.

Досега са правени само частич-
ни ремонти без съществен ефект. 
От години сме свидетели на течо-
вете във всички помещения и ко-
ридори на втория етаж. Не само за 
медицинските специалисти и лич-
ните лекари, наематели в Центъ-
ра, но и за всички пациенти беше 
ясно, че покривът спешно и основ-
но трябва да се ремонтира.

   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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Айтозлии получават доболнична медицинска 
помощ в основно ремонтирана сграда

Тодор Байчев - кандидат за народен представител от листата на „БСП за България“:

Продължава на стр. 2

Покривът, кабинетите, 
фоайетата и коридорите 
на „Медицински център І“ 
ЕООД са неузнаваеми

За първи път в последните 30 години показахме,  
че земеделието е приоритет за изпълнителната власт

- Г-н Байчев, в рамките на 
47-ото Народно събрание ра-
ботихте като парламентарен 
секретар в Министерството 
на земеделието. С какви труд-
ности се сблъскахте в работа-
та си там?

- В тежката ситуация, в която се 
намират България и светът, тряб-
ваше да постигнем няколко ос-
новни цели, сред които осигуря-
ване на продоволствената сигур-
ност на страната, подпомагане 
на българските земеделци, така 
че те да могат да бъдат конку-
рентоспособни и да произвеждат 
качествена продукция, с висока 
добавена стойност, на достъпна 
цена. За да можем да постигнем 
тези, а и много други цели, кои-
то си поставихме, нашите усилия 
бяха насочени към намиране на 
необходимия финансов ресурс. 
Успяхме да осигурим безпреце-
дентно голямо подпомагане за 
сектор „Земеделие“. Българско-
то правителство показа за пър-
ви път в последните 30 години, че 
земеделието е приоритет за из-
пълнителната власт. За това сви-
детелства големият размер наци-
онални средства, насочени към 
българските земеделци.

Общият финансов ресурс, раз-
пределен към земеделските сто-
пани в България през 2019 г., въз-
лиза на 2,9 млрд. лв. През 2020 г. 
– на 2,8 млрд. лв., през 2021 г. – 2,6 
млрд. лв., а до края на 2022 г. ще 
достигне близо 3,4 млрд. лв.

- Защо въпреки усилията на 
правителството за подпомага-
не и субсидиране на зърноп-

роизводители и животновъ-
ди, остава впечатлението, че 
те не са доволни?

- Нека гражданите сами преце-
нят дали има повод за недовол-
ство. Ще изнеса данни, които по-
казват нарастване на помощта от 
страна на държавата.

Министерство на земеделие-
то успя да осигури допълнителни 
средства за държавни помощи в 
размер на близо 600 млн. лв. С 
тях общият ресурс за 2022 г., кой-
то ще получат българските земе-
делци, възлиза на близо 1 млрд. 
лв. Акцентът при разпределяне-
то им е поставен върху малките 
и средни производители, съглас-
но изискванията на ЕС и коали-
ционното споразумение.

Участвахме в изработването на 
механизми за справяне с послед-
ствията от ковид кризата и вой-
ната в Украйна (в това число – ко-
вид мярка; извънредна кризисна 
мярка; увеличено подпомагане 
по хуманно отношение към свине 
и птици; намалена акцизна став-
ка на газьола; de minimis).

Въпреки всички трудности, па-
ралелно продължихме да прила-
гаме съществуващите схеми за 
държавни помощи – за намаля-
ване на щетите и преодолява-
не на последствията от природ-
ни бедствия; защита срещу бо-
лести по растенията и животни-
те; опазване на генетичните ре-
сурси; подпомагане за качест-
вена земеделска продукция; ин-
вестиционни мерки; данъчни об-
лекчения.

За сравнение, през 2019 г. дър-

жавните помощи са възлизали 
на над 278 млн. лв., през 2020 г. 
– над 349 млн. лв., през 2021 г. – 
над 383 млн. лв., а до края на 2022 
г. държавните помощи ще достиг-
нат близо 1 млрд. лв.

Благодарение на усилията на 
експертите на Министерството и 
на ДФЗ, разплатените средства 
от началото на годината до мо-
мента са в размер на близо 96 
млн. лв., с които са подпомогнати 
над 20 хиляди стопани. За срав-
нение, за същия период на 2021 
г. са били изплатени 82 млн. лв., 
с които са подпомогнати 18 хиля-
ди стопанства.

Обшият ресурс, осигурен за 
подпомагане на земеделските 
стопани по пазарните мерки за 
2022 г., възлиза на 143 106 217 лв. 
Те включват лозаро-винарската 
програма, пчеларската програ-
ма, училищни схеми, оперативни 
програми и кризисната мярка.

По кризисната мярка за овла-
дяване на последиците от вой-
ната в Украйна са договорени 
20 млн. лв. европейска помощ 
и е осигурено 200% държавно 
съфинансиране, с което общи-
ят ресурс възлиза на 62 млн. лв. 
За сравнение, през 2019 г. сред-
ствата, изплатени по пазарните 
мерки, са били близо 56 млн. лв., 
през 2020 г. – 50 млн. лв., през 
2021 г. – близо 67 млн. лв., а до 
края на 2022 г. размерът им ще 
бъде повече от удвоен и ще дос-
тигне над 143 млн. лв.

Продължава на стр. 2
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След ремонтните дей-
ности през това лято сгра-
дата на Медицински цен-
тър І има солидно покрив-
но покритие. А покрай го-
лемия ремонт на покрива, 
който успешно приключи, 
вече е факт и вътрешното 
обновяване - като се запо-
чне от новата фирмена та-
бела и боядисаната догра-
ма, през шпакловките и бо-
ядисването на всички поме-
щения. Компрометираните 
тавани са свалени, няма и 
следа от падащата допре-
ди месеци мазилка в прос-
торните фоайета.

Общинската грижа за по-
крива мотивира ръковод-
ството на Центъра да инве-
стира средства в тоталното 
обновяване на кабинетите 
на медицинските специали-
сти. Започна и обзавежда-
нето им, сменени са даже 
табелите по вратите. Под-
менена е старата дограма 
на прозорците и вратите, в 
момента се монтират нови 
осветителни тела.

Вероятно тези, които са 
свидетели на строителство-
то на бившата поликлини-
ка през 1986-1988 г. ще при-
знаят, че и отвън, и отвътре 
проблемната през годините 
сграда изглежда далеч по-
добре, отколкото в деня на 
откриването й.

НП

- Г-н Байчев, какви 
бяха другите мерки и 
действия на МЗ за осигу-
ряване на продоволстве-
ната сигурност?

- В отговор на геополи-
тическата ситуация и с цел 
осигуряване на продовол-
ствената сигурност за кам-
пания 2022 г., България под-
крепи решението на ЕК за 
дерогация и възможност-
та за използване на пло-
щите под угари за произ-
водство.

България подкрепи пред-
ложението на ЕК за уве-
личаване на процента на 
авансовите директни пла-
щания за кампания 2022 г.

Всички плащания към зе-
меделските стопани са из-
вършени спрямо утвърде-
ния график. В края на юни 
2022 г. приключи изплаща-
нето на средства за Кампа-
ния 2021 г. Над 96 хил. зе-
меделски стопани получи-
ха директни плащания от 
над 1,8 млрд. лв.

На база извършвано-
то през 2022 г. договаря-
не, обработка на проек-
ти и заявки за плащане до 
края на 2022 г. по всички 
мерки и подмерки от ПРСР 
2014-2020 г. трябва да бъдат 
разплатени близо 300 млн. 
лв. средства от ЕЗФРСР 
– включително за малки и 
млади фермери, за инвес-
тиции в земеделски стопан-
ства, преработка.

Стартиране на прием по 
Общинската мярка 7.2 на 
стойност близо 300 млн. 
лв. за реконструкция на об-
щинска инфраструктура.

Намиране на съюзници 
между държавите членки 
за промяна на европей-
ския регламент и отпуска-

не до 5% от Програмата 
за развитие на селските 
райони (от средствата за 
2021 г. и 2022 г.) за директ-
но подпомагане на земе-
делските производители в 
размер до 65 млн. лв. Ми-
нистерството започна ра-
бота по създаване на ме-
ханизъм за кандидатства-
не и предстои стартиране 
на приема.

Не са допуснати загу-
би на средства по Програ-
мата за морско дело и ри-
барство (2013-2020) за 2021 
г. Запазена е тенденция-
та за устойчивост. И тази 
година както и последни-
те две години, отпуснатите 
средства възлизат на око-
ло 27 млн. лева. Прогнози-
те показват, че и за 2022 г. 
финансовият план ще бъде 
изпълнен и няма да има за-
губа на средства по про-
грамата.

Провеждане на прегово-
ри с ЕК за допълнително от-
криване на кризисни мерки 
по програмата през след-
ващите месеци в подкре-
па на операторите от сек-
тор „Рибарство“ за справя-
не с последствията от вой-
ната Украйна. Разходите за 
тези мерки ще бъдат допус-
тими със задна дата, счита-
но от 24.02.2022г.

Ако през 2020 г. разпла-
тените средства по ПМДР 
са възлизали на 27 млн. 
лв., през 2021 г. се наблю-
дава лек спад – 26,5 млн. 
лв., то през 2022 г. успяхме 
да задържим нивото и да 
постигнем лек ръст, като 
средствата, които ще бъ-
дат разплатени до края на 
годината, ще достигнат 26,6 
млн. лв.

- Какви корупцион-
ни практики и наруше-
ния установихте в рабо-
тата си?

- Трудно беше да нало-
жим нов стил на работа, 
но мисля, че успяхме да се 
справим донякъде, като се 
има предвид краткото вре-
ме. С цел прозрачност и ну-
лева толерантност към ко-
рупцията предприехме ре-
дица действия, сред които: 
Проведохме регулярни и 
засилени извънредни про-
верки на дейността на ре-
дица дружества и структу-
ри от Министерство на зе-
меделието, сред които кон-
тролът на БАБХ на ГКПП 
„Капитан Андреево“, „На-
поителни системи“ ЕАД.

Провеждахме регулярни 
срещи с браншовите орга-
низации и бяхме в постоя-

нен и пряк диалог с тях.
За първи път Министер-

ство на земеделието орга-
низира виртуална прием-
на, в рамките на която ди-
ректорите на дирекциите в 
МЗ отговаряха на конкрет-
ни въпроси на граждани и 
организации. От март 2022 
г. виртуални приемни се 
провеждат и в Държавен 
фонд „Земеделие“.

С цел оптимизиране ра-
ботата в Министерство на 
земеделието и в отговор на 
постъпили сигнали и след 
множество проверки, бяха 
извършени промени в ръко-
водствата на редица струк-
тури, сред които Държавен 
фонд „Земеделие“, „Напои-

телни системи“, „Българска 
агенция по безопасност на 
храните“, държавните гор-
ски предприятия и Изпъл-
нителна агенция по лозата 
и виното.

Вследствие на предпри-
етите мерки не закъсняха 
и резултатите:

От началото на 2022 г. 
Държавен фонд „Земеде-
лие“ е обработил над 170 
хил. бр. заявления на зе-
меделски производители. 
Най-голям ръст в рамките 
на 159% се забелязва при 
схемите на Държаните по-
мощи. За първите 6 месе-
ца на 2021 г. са обработе-
ни 18 303 заявления, а за 
същия период на 2022 г. те 

са 47 495 заявления на зе-
меделски стопани.

От началото на 2022 г., от 
БАБХ са извършени 233 362 
проверки и са съставени 
1178 акта за нарушения.

От началото на 2022 г. Из-
пълнителна агенция по го-
рите и държавните горски 
предприятия са извърши-
ли общо над 250 000 про-
верки.

- За какво не Ви стигна-
ха тези няколко месеца 
работа в Министерство-
то на земеделието?

- На първо място, не ус-
пяхме да изградим 56 дър-
жавни склада за продаж-
ба на дърва към ДГС и ДГЛ, 
както бяхме предвидили. 
Сега често търпим крити-
ка, че сме изградили само 
43 такива за половин годи-
на, но трябва да се отбеле-
жи, че преди това нямаше 
нито един.

И второ, но не по значе-
ние, е да убедим общество-
то, че в Министерството 
на земеделието сме успе-
ли да прекратим корупци-
онните практики. Въведо-
хме електронни търгове за 
добив и продажба на дър-
весина, което беше сери-
озен удар срещу дървена-
та мафия.

С оглед на изложените 
факти мога само да кажа, 
че ръководството на Ми-
нистерство на земеделие-
то показа, че изпълнява по-
етите още от встъпването 
си в длъжност ангажимен-
ти за подпомагане на сек-
тор „Земеделие“, така че 
той да бъде не само конку-
рентоспособен и модерно 
развиващ се, но и че еки-
път на Министерство на зе-
меделието работи съвмест-
но с българските земедел-
ци и в защита на техните 
интереси.

Целта е прозрачност и нулева толерантност към корупцията 

Няма да познаете старата поликлиника -  
край на течовете, сградата е обновена и отвътре

Продължение от стр. 1

Тоодор Байчев като част от екипа на министър Иван Иванов

Тодор Байчев - кандидат за народен представител от листата на „БСП за България“:

Купуването и продаването на гласове е престъпление.

Продължение от стр. 1



От 12 до 18 септември 2022 
г. огнеборците от РСПБЗН-
Айтос празнуват Седмица 
на пожарната безопасност 
и професионалния празник 
– 14 септември. 

Всички дни от Седмицата 
са посветени на Дарител-
ската кампания, в помощ 
на непълнолетните деца на 
загиналите при изпълнение 
на служебния си дълг огне-
борци. 13 септември е отде-
лен за срещи с местните ме-
дии, темата е за "Смисъла и 
ефективността на мерките 
за недопускане на пожари 
и ограничаване на послед-
ствията от тях", както и за 
формите за съдействие от 
страна на населението при 
потушаването на възникна-
лите в поземления и горски 
фонд пожари. На 13 септем-
ври, на Северния плаж, гр. 
Бургас, на кортове за пла-

жен волейбол, представи-
телен отбор на РСПБЗН-
Айтос ще участва в първен-
ство по плажен волейбол 
система 4х4 между служби-
те в РДПБЗН-Бургас.

От 12 до 16 септември 
се провеждат Дни на от-
ворените врати в сградата 
н РСПБЗН - гр. Айтос, ул. 
”Славянска“ 13А от 9.00 до 
16.00 часа. В продължение 
на пет дни ще е отворена 
и Приемна за граждани с 
открита телефонна линия - 
0558 22310 и e-mail: rspbzn_
aitos@mvr.bg

Навръх празника ще има 
църковна служба за здраве-
то на всички действащи слу-
жители и ветерани и техни-
те семейства. Веднага след 
това ще има ритуал по пола-
гане на венци от настоящи 
и бивши служители пред па-
метната плоча на огнеборе-

ца Стефан Цонев, загинал 
при изпълнение на служеб-
ния дълг.

Вечерта ръководството 
ще покани на ХХ традици-
онна среща-беседа дейст-

ващите огнеборци и бивши 
служители ветерани.

Атрактивно симулативно 
занятие за ликвидиране на 
пожар и евакуация на за-
страшени граждани в ет-

нографски комплекс „Ген-
гер“ огнеборците готвят за 
15 септември от 10.00 часа. 
По-късно в комплекса ще 
има и демонстрация на 
възможностите на пожар-

ната и спасителната техни-
ка, използвана в РСПБЗН-
Айтос и сектор „Оператив-
ни дейности при РДПБЗН-
Бургас.

НП
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празник на огнеборците
Няма да познаете старата поликлиника -  

край на течовете, сградата е обновена и отвътре РСПБЗН-Айтос с атрактивни и 
образователни инициативи в Седмицата на 
пожарна безопасност - 12-16 септември  

През септември чисто 
нова отвътре изглежда и 
сградата на Защитено жи-
лище - Айтос. Основно са 
ремонтирани всички поме-
щения и стаите на обитате-
лите - млади хора с ментал-
ни увреждания, които трай-
но се заселиха в Айтос в 
края на 2014 г., когато беше 
изградено жилището. 

За осем години десети-
мата младежи превърна-
ха жилището в свой дом, 
с ежедневната подкрепа 
и грижи на социалния ра-
ботник Магдалена Георги-
ева, на медицинската сес-
тра Жечка Лазарова и тру-
довите терапевти. 

Обновената среда дава 
самочувствие на младежи-
те с желание да поддържат 
образцов ред, да помагат 
при подготовката на хра-
ната и да се ангажират с 
различни трудови дейности 
според интересите си.

НП

100 рокери на възраст от 
20 до 80 години, от 22 дър-
жави в Европа, на 9 сеп-
тември бръмчаха с мото-
ри в Етнографския ком-
плекс "Генгер" и по ули-
ците на Айтос. Визитата 
беше част от програмата 
на международния мото-
събор Honda Gold Wing, 
който се провежда в Ахе-
лой и к.к Слънчев бряг. 
Според председателя на 
българския мотоклуб Пла-
мен Петров, идеята е бъл-
гарските рокери да пока-
жат на колегите си от чуж-
бина забележителностите 
на областта, една от дес-

тинациите е айтоския "Ге-
нгер". "Целта на мотопъ-
тешествието е стимулира-
не на българския туризъм. 
Препоръчаха ни "Генгер" 
и ето ни тук", заяви за НП 
още Петров.

До един, мъжете на мо-
тори опитаха български-
те гозби на механата в 
"ЕК "Генгер". "Невероят-
но местенце!", "Страхот-
но!", "Бих се върнал отно-
во!" "Колко струват къщи-
те тук?", бяха само част 
от отзивите, преди група-
та шумно да потегли по об-
ратния път. Научихме още, 
че в състава й има рокери 

от Англия, Германия, Румъ-
ния, Латвия, Турция, Гър-
ция, България и др.

Екипът на управителя 
Димо Димчев се беше ста-
рателно подготвил за мо-
тогостуването. Рокерите 
бяха приятно изненада-
ни от традиционното бъл-
гарско посрещане с хляб 
и сол, успяха да опитат 
местното кафе на пясък 
и да изгледат филм, кой-
то разказва за туристиче-
ските обекти, за архитек-
турата и занаятите в Алея-
та, която пази бита на ста-
рия град.

НП

Рокери от 22 страни опитаха 
местни специалитети  

в механата на „Генгер“
Етнографският комплекс ги посрещна с хляб и сол, 
показа им айтоските забележителности и занаяти

Във връзка с провеждане на национал-
ната кампания на BTV Media Group ”ДА ИЗ-
ЧИСТИМ БЪЛГАРИЯ ЗАЕДНО”, Общинска 
администрация – Айтос приканва жителите  
на общината да се включат на 17.09.2022 
г. (събота) с начален час 9:00 часа в по-
чистването на прилежащите територии към 
индивидуалните дворове, зелените площи 
в междублоковите пространства, детските 
площадки и местата  за отдих.

Уважаеми граждани на Община Ай-
òоñ,

За успешното осъществяване на кам-
панията, на участниците ще бъдат разда-
дени найлонови чували за смет и ръкави-
ци от представител на Общинска админи-

страция  (стая 6) - за всяко населено мяс-
то от Общината.

Апелът на Общинската администрация 
към гражданите е, чувалите със събрани-
те отпадъци да бъдат поставяни до общест-
вените съдове за смет.

С участието на всеки един от нас в кам-
панията ще демонстрираме своята активна 
гражданска позиция и ангажираност с ка-
узата „Чиста околна среда за нас и след-
ващите поколения“.

За допълнителна информация и получа-
ване на подръчни материали – стая № 6 
в Община Айтос, Ст.експерт в Дирекция 
ТСУРР - Катя Иванова, тел.: 0897992321.

НП

ОБЩИНА АЙТОС В КАМПАНИЯТА НА  BTV Media Group
„Да изчистим България заедно“ - 2022 г.

И Защитено жилище - Айтос е реновирано



Ирина Вътева - директор на 
СУ „Никола Йонков Вапцаров“ 
- град Айтос пред НП

- Г-жо Вътева, преди първия 
звънец, нека да се върнем към 
миналата 2021/2022 учебна го-
дина, която беше богата на съ-
бития и постижения за СУ “Ни-
кола Й. Вапцаров”. Да припом-
ним на айтозлии по-значимите 
от тях преди старта на новата 
учебна година?

- Преди всичко искам да под-
чертая, че за мен е чест да рабо-
тя с толкова мотивирани ученици 
и учители в положителна среда и 
с подкрепата на всички институ-
ции. Важно постижение за нас е, 
че отново, за трета поредна годи-
на, с решение №601 от 17 август 
2022 година на Министерския съ-
вет, Средно училище “Никола Й. 
Вапцаров” - Айтос продължава да 
бъде в списъка на иновативните 
училища в България.

Всички събития и постижения 
на училището са значими за на-
шите възпитаници - международ-
ни, републикански, областни, об-
щински и училищни.

Международните събития са 
следствие от участието ни в ня-
колко проекта на „Еразъм+“. 

- проект „Създаване на приоб-
щаваща учебна среда за ученици 
със специални потребности“. 

- проект „Музика и изкуства 
сред природата“ по Програма 
„Еразъм+“ 

- проект „Идентичност в танц 
и музика“

Участвахме и в проект на Об-
щина Айтос “Подобряване опаз-
ването на околната среда в Одрин 
и Айтос” по Програмата за тран-
сгранично сътрудничество „ИН-
ТЕРРЕГ - ИПП България - Турция 
2014 – 2020“. 

За нас е гордост, че именно на-
шите ученици заеха престижното 
първо място в крайното класира-
не на ХХІ Областно състезание 
на младежките противопожарни 
отряди „Млад огнеборец”, кое-
то се проведе на 26 май на град-
ския стадион в Карнобат, Те убе-
дително спечелиха състезанието, 
в което мериха сили 9 отбора на 
млади огнеборци на възраст от 12 
до 16 години от Бургас, Карнобат, 
Айтос, Созопол и Камено. С тази 
победа извоюваха своето място 
на Републиканското първен-
ство като вицешампиони. 

Масово и ефективно беше и 
участието ни в състезанието “IT 
Знайко”. Нашите ученици спече-
лиха призови места на нацио-
налния кръг в различните кате-
гории. Втора награда спечели и 
наш ученик в националния кон-
курс “Зелена планета”, раздел 
“Екообектив”.

Много успешни са нашите клу-
бове “Млади възрожденци” и 
Представителният флотски от-
ряд, които заради родолюбиви-
те си инициативи получиха въз-
можността да посетят румънска-
та столица Букурещ по покана, 

отправена от професор Гаври-
лов и професор Лука Велчов още 
през 2020 г. 

Вапцаровци участваха в XXII 
Педагогически форум на тема „Чо-
вешките ценности и виртуалните 
предизвикателства пред образо-
ванието“, организиран от Депар-
тамента за информация и пови-
шаване квалификацията на учи-
телите при Тракийски универси-
тет Стара Загора. Форумът беше 
с международно участие. 

Мажоретният състав „Морски 
сирени“ към СУ „Никола Й. Ва-
пцаров“ взе участие в Първия об-
ластен преглед на детските и мла-
дежки медни духови, фанфарни и 
перкусионни оркестри, мажорет-
ни състави и формации за патри-
отични песни в град Бургас. Наши 
ученици се явиха на областния 
кръг на Десетото национално със-
тезание Pearson Competition 2022 
и се представиха отлично като по-
стигнаха брой точки, който се до-
ближава до максимума.

Взехме активно участие и в ре-
дица общински прояви. Спечелих-
ме много награди от общински 
конкурс „Моята България”, чийто 
любезен домакин е нашето учи-
лище. Много наши ученици бяха 
отличени и в конкурса за велик-
денска картичка “Шарен Велик-
ден”, организиран от НЧ „Васил 
Левски 1869” гр. Айтос. Участва-
хме като съорганизатори в тър-
жественото честване на Съеди-
нението на Княжество България 
с Източна Румелия.

Със съдействието на МК-
БППМН към Община Айтос, кои-
то любезно ни предоставиха тема-
тичен печат, заклеймяващ агреси-
ята, вапцаровци изразиха своята 
непримиримост към всеки акт на 
насилие, в дискусия с по-големите 

възпитаници на училището. 
СУ “Никола Й. Вапцаров” под-

крепя талантите на своите уче-
ници и цени техните постижения. 
Гордеем се с изложбите на на-
шите ученици, които са експони-
рани в сградата на училището, с 
инициирания от нашите препода-
ватели, конкурс за детска рисун-
ка „Мир за всички деца по земя-
та“, към който приобщихме и де-
цата от детските градини. 

Част от учениците от начален 
етап, с подкрепата на своите учи-
тели и родители изрисуваха за-
бавни игри в двора на училището. 
По повод седмицата на детската 
книга получихме много книги – да-
рение за библиотеката. Надявам 
се през новата 2022/2023 учебна 
година да имаме още повече успе-
хи и най-доброто да предстои.

- От тази учебна година в об-
разованието се въвежда нова 
интегрирана информационна 
система за управление. Всич-
ки училища трябва да водят 
дневниците си, а и цялата си 
документация, само в електро-
нен вид. Как дигитализацията 
ще повлияе работата на ръко-
водството, на преподаватели-
те и учениците, на училището 
като цяло?

- Това се очаква от няколко го-
дини. Ние и сега работим с елек-
тронни дневници. Подготвени сме. 
Това ще улесни нашата работа, 
дотолкова, че цялата информа-
ция ще е на едно място. Там ще 
въвеждаме и електронни досиета 
на учениците с информация за тях 
от 1-ви до 12-и клас.

В това електронно досие ще 
има всичко, което се случва с 
даден ученик - всяко изпитване 
или бележка ще бъдат публику-
вани в системата. Преместване-
то на учениците също вече ще ста-
ва по електронен път, а не с хар-
тиен документ. Отпада и т.нар. 
главна книга, в която се записва-
ха оценките, след като завършат 
учениците - от 1-ви до 12-и клас, 
и изискваше много труд и време 
в края на учебната година. Отпа-
дат и личните картони за учени-
ците след седми клас - в гимнази-
алния етап, като в тях се пишеха 
всичките срочни и годишни оцен-
ки на учениците от 8-ми до 12-и 
клас. Няма да я има и книгата, в 
която се попълваше информация 
за даден ученик от кое училище 
е дошъл. Всички тези данни ще 
ги има в новата интегрирана сис-
тема за образованието. 

- Как ще се отоплява през 
тази учебна година СУ “Нико-
ла Й. Вапцаров”? Колко пове-
че средства ще са необходими 
за осигуряване на топлото във 
Вашето училище? Очаквате ли 
проблеми, или вече имате го-
товност за зимния сезон?

- Отопляваме с дизел, дърва и 
въглища. Направили сме си раз-
четите. За отоплението през пре-
дходния сезон сме изразходи-
ли 19 000 лв., а за предстоящия 
сме отделили от бюджета около 
35 000 лв. Закупили сме необхо-
димите горива. Северните стаи 
се отопляват трудно. Като бъдещ 
проект сме заложили увеличава-
не броя на радиаторите в север-
ните стаи на училището или заку-
пуване на климатици.

- Ще има промяна във вре-
метраенето на учебните часо-
ве - за кои ученици ще се от-
нася тази промяна?

- Нормативната промяна ка-
сае времетраенето на учебни-
те часове за пети, шести и сед-
ми клас. В случая при нас няма 
да има промяна, защото досега 
се възползвахме от възможност-
та учебните часове на тези уче-
ници да са 40 минути, защото по-
вече от 30% от тях бяха на цело-
дневно обучение.

- По-малко от седмица преди 
старта на новата учебна година 
- как стои въпросът с учители-
те в СУ “Никола Й. Вапцаров”? 
Има ли недостиг, или всички 
позиции са заети? По кои пред-
мети Ви беше най-трудно да 
намерите учители?

- Да, почти всички позиции 
са заети. Днес (09.09.) е крайни-
ят срок за подаване на докумен-
ти за учител по английски език. 
Прави впечатление големият брой 
кандидати. За учители в начален 
етап имаше много кандидатури. 
Надявам се да сме избрали най-
подходящите. 

- През това лято имахте мно-
го работа - извършвахте пре-
устройства, ремонти. Разка-
жете ни повече за ремонтни-
те дейности и какви цели по-
стигнахте?

- Всички ремонти, преустрой-
ства и обзавеждане, които сме 
предприели, се извършват с цел 
да направим СУ „Никола Вапца-
ров“ безопасна, привлекателна 
и желана територия за ученици-
те. Стараем се да дадем на на-
шите ученици възможно най-до-
брото образование. Същевре-
менно целим изграждане на по-
зитивна среда за работа на всич-
ки служители.

Приключихме с преустройство-
то и ремонта на Корпус Г. Там 
изградихме много приятно прос-
транство за учениците ни със СОП 
и за подкрепа за личностно раз-
витие. Обособихме помещения 
за ресурсните учители, психоло-
га, стая за игри, както и за инди-
видуална работа. 

В началото на месец юли окон-
чателно беше завършена, настро-
ена и пусната в действие новата 
система за видеонаблюдение на 
СУ “Никола Й. Вапцаров”. Общо 
111 камери осигуряват пълно по-
критие на сградата и двора на учи-
лището с видеонаблюдение.

Закупили сме и оборудване за 
нов компютърен кабинет и такъв 
по изобразително изкуство.

Очакваме всеки момент и ново 
обзавеждане за няколко клас-
ни стаи. 

В момента ремонтираме огра-
дата на училището, която се оказа 
значително перо от бюджета ни, 
но ние бяхме подготвени за това. 
Участваме в програма за изграж-
дане и основен ремонт на спорт-
ни площадки в държавните и об-
щинските училища. Чрез нея ще 
успеем да извършим асфалтира-
не на спортната площадка, която 
не е ремонтирана от близо 40 го-
дини. Благодарение на ПМС №214 
от 29.07.2022 г. ще имаме възмож-
ност и да извършим ремонт на по-
крива и класните стаи на 4 етаж 
от Корпус А.

- На 16 септември откривате 
СТЕМ център. Кажете ни пове-
че за този проект?

- Осъществяването на този про-
ект по НП „Изграждане на училищ-
на СТЕМ среда“ е реализиране на 
още една наша мечта. Още при об-
мислянето и последвалото канди-
датстване ние бяхме заредени с 
много енергия, желание, търпение 
и любов към това, което искаме да 
реализираме. Центърът по при-
родни науки, изследвания и ино-
вации обхваща 9 помещения (чети-
ри учебни стаи, три хранилища, ко-
ридор и фоайе), разположени на 
един етаж и обособени в отделно 
крило. Пространствата са разде-
лени на две - за експерименти и 
изследователска работа под ръ-
ководството на учител (с ограни-
чен достъп), четири многофункци-
онални тематични пространства - 
“Живот”, “Сили”, “Сума” и “Веще-
ство”, методически кабинет и зона 
за демонстрации и срещи. Обща-
та площ е около 450 квадратни ме-
тра. Всички помещения са свърза-
ни помежду си и в същото време 
е възможна едновременната ра-
бота на най-малко седем различ-
ни групи ученици. Предвиждаме 
използването на различни видо-
ве приложен софтуер и мобилни 
приложения за целите на учебна-
та работа (например за управле-
ние на видеомикроскоп, симула-
ция на експерименти, за създа-
ване на визуализации и компю-
търни модели и др.). Освен учеб-
ното съдържание по общообразо-

вателна подготовка, Центърът ще 
служи и за работата по разшире-
на подготовка, както и за извън-
класни дейности. Предвиждаме 
прилагането на проектно-базира-
но и проблемно-базирано обуче-
ние и дизайн на учебното съдър-
жание по метода “отзад напред” 
(Backwards design). Центърът по 
природни науки, изследвания и 
иновации ще даде възможност 
на учениците да работят в напъл-
но нова за тях среда, и в същото 
време подходяща за учене и пре-
биваване в училище. Подготовка-
та на учителите, наборът от мето-
ди на работа и внимателното пла-
ниране на учебната работа спо-
ред потребностите и интересите 
на учениците, са първостепенни-
те фактори, които определят ефек-
тивността на Центъра.

- „Вапцаров“ е училище, пъл-
но с живот - ако трябва да при-
помним заглавие в общинския 
вестник за училищния живот от-
преди две години. Това продъл-
жава ли да е така? Какво ново в 
творчески план предстои?

- Да, разбира се! Имаме още 
много мечти. През тази година 
ще продължим да работим по ня-
колко национални програми, като 
„Иновации в действие“, „Без сво-
боден час“ и др., проекти по „Ера-
зъм+“, ще разкрием и нови клубо-
ве за занимания по интереси. Ще 
стимулираме творчеството у уче-
ниците и техния стремеж към зна-
ния. Като нещо, което рядко сме 
правили до момента, ще засилим 
работата с родителите. Ще пред-
ложа на класните ръководители 
да направят „Седмица на роди-
телите“. В рамките на тази една 
седмица родителите да присъст-
ват в учебните часове. Така ще 
помогнем и на самите тях за бъ-
дещо преминаване в електронна 
среда. Относно ремонтните дей-
ности и закупуване на ново об-
завеждане и оборудване, ще про-
дължим доколкото ни позволя-
ва бюджета, но при всички слу-
чаи ще се стараем да повишава-
ме качеството на образованието 
на нашите ученици.

- Според Вас, как ще започ-
не тази учебна година в пове-
реното Ви училище? 

- В голямо училище като нашето 
не може да е спокойно, а и няма 
смисъл. Проблеми винаги е има-
ло и ще има. Важното е да ги раз-
решаваме безболезнено и да си 
вземаме поука от грешките. 

- Колко са първокласниците, 
осмокласниците и паралелките 
тази година, сравнено с пре-
дходните години?

- Броят на първокласниците и 
паралелките расте. Това се и оч-
аква от нас. През 2022/2023 учеб-
на година ще имаме 72 първоклас-
ници, разпределени в три пара-
лелки. Успешно се справихме и с 
държавния план-прием. За новата 
учебна година приехме 105 осмо-
класници. Специалностите „Ком-
пютърна графика“, „Малък и сре-
ден бизнес“, „Интериорен дизайн“ 
и профил „Природни науки“ се 
оказаха много атрактивни. 

- Осигурихте ли учебници-
те, как стои въпросът с пре-
возването и храненето на уче-
ниците?

- Учебниците са осигурени. СУ 
„Никола Вапцаров“ е средищно. 
Транспортът на учениците се из-
вършва от Община Айтос. Обяви-
ли сме обществена поръчка за за-
куските на учениците от начален 
етап. Събираме оферти и за обед-
ното хранене на учениците, които 
са на целодневна организация на 
учебния ден. До началото на учеб-
ната година ще имаме готовност 
за всичко това.

- Имаше информация, че на 
училищата ще бъдат предоста-
вени преносими компютри пре-
ди началото на учебната годи-
на. Това отнася ли се за СУ “Ни-
кола Вапцаров”? 

- Да, има такива национални 
програми. Ние имаме достатъчен 
брой преносими компютри, кои-
то бяха осигурени от проект „Ра-
вен достъп до училищно обра-
зование в условията на кризи“. 
При необходимост се раздават 
на нуждаещи се ученици. Имаме 
възможност да ги използваме и 
в училище.

- Според Вас, кои са акту-
алните, належащи за решава-
не проблеми в образование-
то като цяло, в частност - в об-
щинското?

- Образованието е сложна сис-
тема, затова и проблемите са мно-
го. Един от основните проблеми е 
този с ценностите, а голяма част 
от тях се градят едновременно и 

в дома, и в училище. След това, 
може би целите. Целите, пък се 
постигат чрез учебните програ-
ми. Именно там, мисля, че е едно 
от разковничето на проблема. Об-
ширното учебно съдържание, кое-
то трябва да се преподаде в рам-
ките на един учебен час води до 
представяне на фактология. Няма 
време за осмисляне на предста-
веното, за упражнения, за експе-
рименти, за преоткриване, за ана-
лиз. Това води до функционална 
неграмотност. Предоставянето на 
повече свобода на училищата и 
учителите да приспособяват про-
грамите и учебното съдържание 
би допринесло за по-ефективно и 
резултатно учене в зависимост от 
реалните потребности. Същевре-
менно честите промени на норма-
тивните документи, също води до 
проблеми в образованието. 

Едновременно с това отчитам и 
липса на адекватна, градивна ко-
муникация между училището и ро-
дителите. Като че ли се настрой-
ваме едни срещу други, а не от-
читаме общата ни цел, а именно 
опазването на живота, обучение-
то и възпитанието на детето.

На общинско ниво не виждам 
големи проблеми. Получаваме съ-
действие и подкрепа винаги, ко-
гато сме поискали това, за което 
благодарим.

- Мотивирани ли са младите 
хора да изберат учителската 
професия и колко са във Ваше-
то училище учителите на въз-
раст до 35 години?

- Да. Напоследък все повече 
дванадесетокласници от наше-
то училище записват педагогиче-
ски специалности. През учебна-
та 2022/2023 г. в СУ „Никола Ва-
пцаров“ ще работят 8 от общо 70 
педагогически специалисти под 
35 години. 

- Има ли вече яснота по кол-
ко часа и какво ще учат деца-
та? Готвите ли седмичното раз-
писание?

- Да. Всичко е уточнено. Учи-
лищните учебни планове, учебни-
те програми от Раздел Б на учи-
лищните учебни планове и сед-
мичното разписание ще бъдат ут-
върдени преди началото на учеб-
ната година.

- Вашият екип е в процес 
на непрекъсната квалифика-
ция. Как ще бъде през тази го-
дина?

- През изминалата учебна годи-
на преминахме през много квали-
фикационни курсове. Голяма част 
от тях бяха и по НП „Изграждане 
на училищна СТЕМ среда“. Изпъл-
нихме предварително запланува-
ната вътрешноучилищна квалифи-
кация. Бяхме на няколко изнесени 
обучения. Предстои ни обучение 
на тема: „Работа с родителите“. 
Много от учителите повишиха и 
професионално-квалификацион-
ната си степен. Вече петима педа-
гогически специалисти сме с Пър-
во ПКС. През новата учебна годи-
на, естествено, ще продължим със 
своята квалификация. 

- Обстановката, свързана с 
ковид, е динамична, особено 
през есента. Какви са очаквани-
ята Ви за новата учебна година 
и имате ли готовност да органи-
зирате обучението в електронна 
среда, ако това се наложи?

- Готовност имаме, но не иска-
ме. Още през 2020 година нашият 
колектив много бързо се адаптира 
към новата, необичайна обстанов-
ка. Аз съм оптимист и вярвам, че 
няма да се наложи преминаване 
в електронна среда за дълъг пе-
риод. Заредили сме с необходи-
мите препарати за дезинфекция. 
Ще направим всичко възможно 
да опазим нашите ученици и пре-
подаватели от заразата.

- Какво е Вашето пожелание 
към учителите, учениците и ро-
дителите преди началото на но-
вата учебна година?

- Пожелавам на всички да са 
здрави. На учителите пожелавам 
духовни сили и упоритост, за да 
преодолеем заедно трудностите 
и предизвикателствата в нашата 
благородна мисия!

Нека родителите подкрепят 
своите деца. Нека им вдъхват уве-
реност, че със своя труд и упори-
тост ще станат знаещи, можещи 
и успели хора!

На учениците пожелавам тър-
пение и последователност - щаст-
ливи игри и смели мечти. Да рас-
тат знаещи, можещи, уверени в 
способностите си млади хора!

- Благодаря Ви, г-жо Въте-
ва! И успешна учебна година 
на Вас и на цялата училищна 
общност!

- Благодаря!
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Ремонти, преустройства и  

обзавеждане в СУ „Никола Вапцаров“
111 камери осигуряват пълно покритие на сградата и двора 

ПРЕДИ ПЪРВИЯ ЗВЪНЕЦ

Ирина Вътева - директор на СУ „Никола Йонков Вапца-
ров” - Айтос

През това лято училището домакинства Проект 
Creating inclusive learning environment for students with 
special needs, на тема „Изкуство“



Дона МИТЕВА 

В Поморие има някол-
ко частни квартири, чии-
то собственици са изяви-
ли желание да приемат 
хора от бедстващите 
след наводнението села 
от Карловско. Това по-
твърди Георги Тръпков 
от Българската хотели-
ерска и ресторантьорска 
асоциация.

Изпълнителното бюро 
на Българската хотели-
ерска и ресторантьорска 
асоциация призова чле-

новете си с нарочно пис-
мо да помогнат според 
силите си на пострада-
лите от наводненията в 
община Карлово. 

От БХРА искрено вяр-
ваме, че Съединението 
на България е празникът, 
в който за пореден път 
можем да защитим един 
от девизите на БХРА: 
"Силни сме, когато сме 
заедно" и въпреки тежка-
та криза, в която се на-
мира туристическият сек-
тор, нашите членове за 
пореден път ще отклик-

нат и ще помогнат на по-
страдалите, за да сме 
съпричастни с болката и 
страданията на хората, 
всеки според възмож-
ностите си, пише в при-
зива на БХРА.

Що се отнася до пре-

доставяне на храна, по 
думите на Тръпков хоте-
лиери и ресторантьори 
са влезли в контакт с 
местни хора и имат го-
товност да предоставят, 
всеки според възмож-
ностите си, продукти, с 

които членовете от реги-
она да осигурят топла 
храна, както и питейна 
вода на жителите на се-
лата в региона.

Запитвания на този 
етап за матраци, легла, 
завивки и друго обза-
веждане на загубилите 
домовете си хора все 
още няма. По думите на 
хотелиера вероятно е 
още твърде рано да се 
говори за ново обзавеж-
дане на домовете.

„Разговарях и с мои ко-
леги, както и аз самият 
смятам, в момента все 
още върви активният се-
зон и ние имаме предва-
рителни резервации, ко-
ито изпълняваме. На по-
късен етап обаче, да ка-
жем през октомври, мога 
да приема за по няколко 
дни хора от тези села. Не 
за трайно настаняване, а 
просто да отдъхнат, да 
се отърсят от стреса и 
ужаса, който са прежи-
вели“, коментира Тръп-
ков.
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ОбществО
Собственици на квартири в Поморие 
готови да приютят бедстващи от Карловско
Хотелиери: Още няма 
запитвания от наводнените 
семейства за легла и матраци 

Р е п у б л и к а   б ъ л г а Р и я
О б л а С Т E Н  у п Р а В и Т е л 

Н а  О б л а С Т  б у Р г а С

Р е Ш е Н и е
№ РД – 09 - 32

бургас 08.09.2022 год.

С писмо вх.№08-00-1112/26.02.2022 г., 
кметът на община Царево е сезирал Областния 
управител на област Бургас с молба да бъде 
предприета „спешна мярка“ по смисъла на чл.5, 
параграф 5 от Регламент (ЕО) 1370/2007 на 
Европейския парламент и на Съвета на Европа 
от 23 октомври 2007 г., състояща се в пряко 
възлагане извършването на обществена услуга 
за превоз на пътници по автобусни линии Со-
фия – Царево (МР 2101), и София – ахтопол 
(МР 2102) от републиканската транспортна 
схема (РТС) от квотата на община Царево.        

Видно от приложените доказателства, с пис-
мо изх.№12-00-64/02.03.2020 г. Община Царе-
во е предприела действия по стартиране на 
процедура по чл.19 от Закона за автомобилни-
те превози (ЗАП), като за целта на основание 
чл.19 ал.6 от ЗАП е уведомила и ИА „Автомо-
билна администрация“. Предложението е раз-
гледано на заседание на назначената със запо-
вед №РД-10-109/02.06.2021 г. на Областен уп-
равител на област Бургас, областна транспорт-
на комисия. На основание чл. 12 ал.8 от Наред-
ба №2 от 15.03.2002 г. за условията и реда за 
утвърждаване на транспортни схеми и за 
осъществяване на обществени превози на 
пътници с автобуси до министъра на транс-
порта, информационните технологии и съобще-
нията с писмо наш изх.№ 04-00-233/07.06.2021 
г. е изпратено предложение за промяна на горе-
описаните МР от РТС. 

Като взех предвид обстоятелството, че към 
настоящия момент не са утвърдени промени в 
горепосочените МР, посочените автобусни ли-
нии са част от действащата републиканска 
транспортна схема, а договорите за изпълнени-
ето на услугата – обществен превоз с „Груп 
плюс“ ООД са с изтичащ срок 21.09.2022 г., 
считам че съществува непосредствен риск от 
прекъсване изпълнението на важна обществена 
услуга по смисъла на чл. 5, §5 от Регламент (ЕО) 
1370/2007 на Европейския парламент и на Съ-
вета на Европа от 23 октомври 2007 г. Съглас-
но посочения текст, в случай на прекъсване на 
услугите или на непосредствен риск от такова 
прекъсване, компетентния орган може да пред-
приеме спешна мярка във вид на пряко възла-

гане или формално съгласие за удължаване на 
обществена поръчка за услуги. Следва да се от-
бележи, че съгласно Регламента възлагането 
или удължаването чрез спешна мярка, не след-
ва да надвишава две години.                      

Предприемането на спешната мярка е с цел 
да не бъде прекъсвано транспортното 
обслужване на населението по горецитираните 
маршрутни разписания по автобусни линии Со-
фия – Царево, София – Ахтопол, докато 
възложителят - община Царево проведе проце-
дурата по възлагане на превозите.  

Предвид гореизложеното и на основание чл. 
16д, ал.6 от Наредба № 2 от 15.03.2002г. за 
условията и реда за утвърждаване на 
транспортни схеми и за осъществяване на 
обществени превози на пътници с автобуси, във 
връзка с чл.5, §5 от Регламент (ЕО) № 1370/2007 
г. на Европейския парламент на Съвета на Евро-
па от 23 октомври 2007 г. 

РеШиХ:

ДаВаМ СъглаСие за прилагане на спешна 
мярка чрез пряко възлагане извършването на 
обществена услуга за превоз на пътници по ав-
тобусни линии София – Царево, София - Ахто-
пол за следните маршрутни разписания от РТС, 
изпълнявани от квотата на община Царево: Со-
фия – Царево (МР 2101), София – ахтопол 
(МР 2102) за срок от 1 (една) година, считано 
от момента на влизане в сила на решението. 

В срока на разрешителното, следва да бъде 
завършена процедурата по Закона за общест-
вените поръчки или Закона за концесиите за 
възлагане на извършването на обществен 
превоз на пътници по горепосочените авто-
бусни линии при условията и реда определени 
с Регламент (ЕО) № 1370/2007г. на 
Европейския парламент на Съвета на Европа 
от 23 октомври 2007 г. и Раздел І от Наредба 
№2/15.03.2002 г. 

Решението следва да се публикува в един 
местен и един национален ежедневник, както и 
да се съобщи на Кмета на община Царево по 
реда на АПК. 

На основание чл. 16д, ал.8 от Наредба №2 от 
15.03.2002 г. за условията и реда за утвържда-
ване на транспортни схеми и за осъществяване 
на обществени превози на пътници с автобуси, 
решението подлежи на обжалване от всяко 
заинтересовано лице  в 14-дневен срок от 
публикуване на решението.

Възлагам на Мария Тепавичарова – главен 
експерт в отдел „КАК“ да организира съвместно 
с младши експерт „Човешки ресурси“ – Стела 
Кючукова обявяване на настоящото решение 
съгласно чл. 16д ал.7 от Наредба №2 от 
15.03.2002 г. за условията и реда за утвържда-
ване на транспортни схеми и за осъществяване 
на обществени превози на пътници с автобуси.                 

пРОФ.Д.Н. МаРия НеЙкОВа /п/ не се чете
Областен управител на област Бургас

„Черноморски фар“

Несебgaърски добровол-
ци занесоха в събота про-
дукти на селата Богдан и 
Каравелово. Цяла седмица 
бяха събирани помощите, а 
в основата са хората от 
групата „Шофьори Несе-
бър“. Те са известни с до-
броволческите си акции, 
такива организираха и през 
пролетта за украинците, бя-
гащи от войната.

„Несебър пристигна“, та-
ка са обявили в селото, ко-
гато е паркирал на площа-
да микробусът с продукти, 
а хората са щастливи от на-
правеното добро.

Помощ от Несебър за пострадалите



Днес ви представяме двама от 
кандидатите на коалиция ГЕРБ - СДС  

за народни представители.  
Техните приоритети и идеи за региона

„БСП за България“ откри 
кампанията си в Созопол

„Черноморски фар“

Коалиция "БСП за Бълга-
рия" откри официално в Со-
зопол предизборната си 
кампания за предстоящите 
на 2 октомври парламен-
тарни избори.

Кметът на общината Ти-
хомир Янакиев и общин-
ският председател на БСП 

Йордан Петков приветства-
ха водача на листата инж. 
Петър Кънев, втория в лис-
тата на коалицията – Ста-
нимир Баев, и областния 
председател на социали-
стите Стойко Танков, който 
заема четвърто място в 
листата. Кандидатите за 
народни представители 
представиха приоритетите 

на Коалицията пред актива 
и пред симпатизанти в мор-
ския град.

Андрей Николов, който е 
на 6 място и е представи-
тел на община Созопол, за-
яви: "Надявам се, че сме 
изградили доверие помеж-
ду си и че ще продължава-
ме да надграждаме това 
доверие в нашата работа. 

Като общински съветник 
успях да поставя на дневен 
ред проблемите на нашето 
общество. Ако стана наро-
ден представител, ще на-
правя това и в Народното 
събрание - ще поставя на 
дневен ред в държавата 
проблемите на нашия Юго-
източен регион. Акцент за 
мен е развитието на тури-
зма. Считам, че може да се 
направи много за този ико-
номически важен отрасъл." 
Той благодари на присъст-
ващите за подкрепата.

„Андрей Николов е стра-
хотен човек и приятел. Убе-
ден съм, че има какво да 
даде в тази надпревара - с 
идеите, хъса и с интелекта 
си. Уверил съм се в негови-
те качества с работата му в 

Общински съвет - Созопол. 
Надявам се, че с наша по-
мощ неговото присъствие в 
следващия парламент ще 
бъде факт“, беше категори-
чен на откриването кметът 
на община Созопол Тихо-
мир Янакиев. Той пожела 
успех на кандидатите за на-
родни представители и из-
рази увереност в силното 
представяне на Коалиция-
та в деня на изборите.

"Впечатлен съм от Ан-
дрей Николов. Не само ка-
то биография и CV, но и ка-
то поведение и начин на 
мислене. Имаме нужда от 
хора като него - вече за-
вършили образованието 
си, стъпили на краката си, 
доказали се в своя живот и 
в бизнеса. Ние в листата 

сме един страхотен екип", 
каза водачът инж. Петър 
Кънев.

"БСП отива на тези избо-
ри след едно успешно учас-
тие в правителството, с ус-
пешна програма в социал-
ната сфера. Сега отново 
сме поставили основни 
приоритети - на първо мяс-
то успешно справяне с ико-
номическата криза, на вто-
ро място - да продължим с 
активната социална поли-
тика. Другият ни важен при-
оритет е премахване на па-
зарния механизъм в здра-
веопазването и в образо-
ванието. Новата икономи-
ческа политика и ефектив-
ната съдебна реформа са 
също много важни за нас", 
заяви Стойко Танков.

Владимир Крумов притежава 
магистърски степени в сферата 
на икономиката и финансите. 
⭐ Преди 7 години преминава от 

частния към държавния сектор, 
като заема длъжността замест-
ник областен управител на Бур-
гас. Работил е активно за разре-
шаване на проблемите в 13-те об-
щини на областта, както и за реа-
лизиране на електронното упра-
вление. 
⭐ С активната си дейност до-

принася за това Бургас да бъде 
първата област в страната с изця-
ло дигитализиран архив на акто-
вете за държавна собственост. 
✌ Списъкът с разрешени про-

блеми и приключени казуси е дъ-

лъг, като това го мотивира още 
повече да вади нови приоритети, 
по които да работи. 

Сред основните му цели са:
☑ Надграждане на започнатото 

за промяната на законовата и 
нормативна уредба; 
☑ Възстановяване на доверието 

в институциите, които реално да 
помагат на жителите в областта; 
☑ Промяна в нормативната 

уредба и закона за МВР, в частта 
превенции на бедствия и аварии, 
тъй като е специализирал в тази 
област;
☑ Подобряване на спортната 

инфраструктура в училищата – 
физкултурни салони, спортни пло-
щадки и игрища на открито.

Лицата на ГЕРБ и техните каузи за Бургас
Стра ни ца 10 13-15 СЕПтЕМВри 2022

ПолитикА

Любен Дилов-син е българ-
ски телевизионен и киносцена-
рист, писател-сатирик, журна-
лист, медиен предприемач и по-
литик. 

Завършва 32-ра гимназия в 
столицата и Факултета по жур-
налистика на Софийски универ-
ситет „Климент Охридски“.  
⭐ Бил е главен редактор на 

ежедневниците “Експрес”, “Ку-

ку” и “Новинар”, на списанията 
l’Europeo, Playboy и др. Има из-
дадени 13 книги, главен сцена-
рист е на сериалите “Седем ча-
са разлика”, “Секс, лъжи и теле-
визия”, на игрални и докумен-
тални филми. Известен е и като 
създател и основен идеолог на 
телевизионните предавания 
„Ку-ку“, „Каналето“, „Хъшове“, 
„Шоуто на Слави“.

⭐ От 1994 година се 
занимава с политика, 
създател е на “Народ-
но движение Ку-ку”, 
учредител, председа-
тел и първи говорител 
на Движение „Гергьов-
ден“. Избиран е два 
пъти за общински съ-
ветник в София от Дви-
жение „Гергьовден“. 
⭐ От 2004 година 

представя Бургас в 
централната полити-
ка, като е избиран за 
народен представи-
тел в 40-ото ОНС - ко-
алиция ОДС, и 45-ото, 
46-ото и 47-ото Народ-
но събрание от коали-
цията ГЕРБ - СДС.
❤ Вместо да изли-

за с лозунги, по вре-
ме на изборните кам-
пании винаги е каз-
вал, че всичко е  
ЛИЧНО и обявява  
публично личния си  
телефонен номер 
0898787878. 
⚓ Любен Дилов е 

свързан пряко с кау-
зите на Бургас:
☑ За привличане на 

повече млади хора в 
града, чрез инвести-
ции в образованието
☑ За изграждането 

на Кръвен център
☑ За построяването на универ-

ситетска детска болница 
☑ За това Бургас да бъде цен-

тър за развитието и налагането 
на парамедици
☑ За уреждане статута на ри-

барското селище Ченгене скеле 
и много др. 
❗ В тази кампания му е повере-

на националната програма на ко-
алицията в сектор „Туризъм“.

Разчита на младо острие 



„Черноморски фар“

„Нефтохимик“ отпраз-
нува своя 60-и рожден 
ден. На спортния ком-
плекс „Изгрев“ бе отбе-
лязан този исторически 
юбилей. Събраха се хора 
със „зелени“ сърца и съд-
би от много поколения. 

Домакините от СНЦ „Неф-
тохимик 1962“ се подгот-
виха отлично и осигуриха 
много добри условия за 
празника, пише kotasport.
com. Програмата започ-
на с мачове на формаци-
ите на ДЮШ на клуба, ка-
то финалът беше срещу 
между сегашния отбор, 

воден от Ста-
нислав Же-
ков, и съста-
вен от млади 
юноши, и ле-
генди които 
са носили зе-
лената фла-
нелка през 
годините. Об-
становката 
бе празнич-
на и наелек-
тризираща. 

„Нефтохимик“ е жив, въ-
преки проблемите, въпре-
ки несгодите и въпреки 
всичко. Клубът е вече на 
60 години и продължава 
да мечтае.

През годините отборът 
постигна серия от сери-
озни успехи, включител-
но и най-доброто класи-
ране на бургаски тим в ис-
торията на българските 
първенства. Второто мяс-
то през 1997 година е вър-

хът за клуба. Във витри-
ната има и две купи на 
ПФЛ, както и финал за Ку-
пата на България през 
2000 година. Тимът има 
записани и две участия в 
европейските клубни тур-
нири, като през 2000 годи-
на успя да отстрани авто-
ритетния отбор на Омо-
ния-Кипър, воден тогава 
от един от най-успешните 
български треньори Аспа-
рух Никодимов.

Във времето назад от 
„Нефтохимик“ са излезли 
много сериозни футболи-
сти, част от които са ос-
тавили голяма следа и в 
българския футбол. Няма 
да ги изброяваме, защо-
то рискуваме да изпус-
нем някой. Твърди много 
са… Предлагаме ви сним-
ки от празника и интер-
вю с председателя на УС 
на СНЦ „Нефтохимик 
1962“.

Георги РУСИНОВ

Кметът Димитър Николов 
реагира остро по отношение 
на удобната „дъвка“, по него-
ви думи, в каквато се превър-
на зала „Арена Бургас“. Гра-
доначалникът на морския 
град коментира, че на 99 про-
цента готова зала умишлено 
управляващите не са я пус-
нали и са назначили провер-
ки, които всъщност не са кон-
статирали никакви наруше-
ния. Сега на всичко отгоре те-
мата отново се повдига по 
време на предизборна кам-
пания.

Ето какво написа кметът 
Николов:

„Знаете, че съм баланси-
ран човек и в повечето слу-
чаи, дори когато се говорят 
явни неистини, не реагирам. 
И не защото нямам какво да 
кажа, а защото не искам Бур-
гас да се превръща в арена 
на сблъсък на партийни агит-
ки и плюещи се помежду си 
активисти. Особено по вре-
ме на предизборна кампания! 
Но не мога да мълча, когато 
тотално се минава граница-
та. Удобната „дъвка” - зала 
“Арена”, вече придобива сме-
хотворни размери. И този път 
щях да подмина с мълчание, 
ако самият град не търпеше 
огромни загуби от това!

Само за една година Бур-
гас загуби хиляди посетите-
ли, защото при готова и обо-
рудвана зала на 99 процента 
управляващите решиха, че 
нямат интерес да я пуснат. 

Изтървахме Европейско пър-
венство 2023 по волейбол - 
ще остане само във Варна. 
Изтървахме „Гран При Жули-
ета Шишманова”. Изтървах-
ме няколко месечни лагера 
на националните отбори на 
Литва и Унгария в различни 
спортове. Изтървахме някол-
ко национални лагера по ле-
ка атлетика. Изтървахме съ-
битие от ранга на „Еврови-
зия”. Изтървахме „Битката на 
големите в бойните спорто-
ве”. Изтървахме гостуване на 
цирк „Дьо солей”. За евро-
пейските турнета на светов-
ни звезди изобщо няма да го-
воря! И повечето от запитва-

нията бяха за събития ИЗВЪН 
СЕЗОНА!

И всичко това за сметка на 
бургаския бизнес! Защо? На-
казваме бургазлии? И с праз-
но говорене ги лишаваме не 
просто от зала, която да раз-
глеждат и с която да се „ки-
чат”, а от реални приходи в 
местната икономика, от хиля-
ди посетители в града!

Имало нарушения в зала 
„Арена”? За година и полови-
на стартираха десетки про-
верки! Чухте от медиите за 
старта им, чухте ли за резул-
тата? Кой е подведен под от-
говорност, какво решение на 
съд за физическо или юриди-

ческо лице има? За какво? 
Каква е присъдата? Какво е 
констатирано? Нищо! Нула! 
И ако има виновни, това как-
ва връзка има с гражданите 
на Бургас? Те за какво точно 
са наказвани - собственици-
те на ресторантчета, мага-
зинчета, сергии, таксита? За-
що не наказаха виновниците, 
но да пуснат залата? За да 
си правят още и още фейсбук 
лайфове? Лайфовете отго-
ворно отношение към хората 
на Бургас ли са? Присъда? И 
какво произтича от тях? Ни-
що! Само клишета.

Чувам за някакви милиони, 
дето били заложени в бюдже-

та за тази година за довърш-
ване… За какво точно? Никой 
не разбра. Само се вее ду-
мата милиони. Ефектно, на-
ли?

И така. Като кмет на Бур-
гас моля: ако има нарушения 
и виновни лица - да се санк-
ционират, вкарат в затвора, 
накажат тежко и т.н. Но гото-
вата зала да се открие! За-
щото тя не е значка на реве-
ра, а реален приход в нацио-
налната и местната икономи-
ка, в дребния бизнес, тя ще 
осигури посещаемост в гра-
да извън сезона! Държавата 
да определи мениджърски 
екип за залата! Защото голе-

мите събития, които водят хи-
ляди хора, се заявяват и ор-
ганизират 2 години преди 
случването им!

Аз наистина не разбирам! 
Защо другите градове в Бъл-
гария да заслужават зала, а 
Бургас - не?

И стига с имитациите и 
празнодумието, и с банални-
те политически упражнения!

Хората на града не са 
длъжни да търпят загуби и да 
са статисти в чужди фил-
ми!“.

Преди дни и лидерът на 
ГЕРБ Бойко Борисов припом-
ни, че не са открити наруше-
ния при проверките.

СКАНДАЛ

Кметът Димитър Николов избухна:

Удобната „дъвка” - зала „Арена“, 
вече придобива смехотворни размери

CтРа НИ ца 11 13-15 СЕПтЕМВРИ 2022

Бургаският шампион Цанко Цан-
ков преплува Гибралтарския проток 
и финишира пръв с време 3 часа 56 
минути и 3 секунди!

На второ място се е класирал Шон 
Ноа (САЩ) с време 3:56.15, а на тре-
то място е финиширал Алберто Ам-
брози (Италия) за 3:56.22. 

По думите на екипа му състезани-
ето се е провело при много трудни 

условия, с гъста мъгла в средата на 
трасето, което прави постижението 
му уникално! Около 16 450 метра е 
състезателното трасе на Гибралтар-
ския проток.

“Поздравления, Цанко! Бургас и 
аз като кмет се гордеем с успеха ти! 
Браво за волята, вярата и усърдие-
то! Дерзай, шампионе!”, написа кме-
тът Димитър Николов.

Цанко Цанков преплува първи 
Гибралтарския проток

Чф

„Нефтохимик“ отпразнува 
60-годишнината си 

„Само за една година градът загуби хиляди посетители, 
накажете виновните, но я открийте“, призова градоначалникът
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в бургас

Премиера 

В „Страх“ се 

4 Оуен Уол

4 Оуен Уол

Куп 
театрал

Весела ГОРАНОВА

Фолклорни танцови 
клубове от цялата стра-
на се събраха на събор 
в Бургас.

Проявата е за втора 
година. Пъстро дефиле от 
площад „Атанас Сиреков“ 
до „Тройката“ сложи на-
чалото на празника.

15 танцови клуба пред-
ставят красотата на на-
родното творчество.

От Бургас, Варна, 
Казанлък,  Пловдив, 
Поморие, Русе, Хасково, 
Айтос и Черноморец 
пристигнаха танцьори.

Фолклорният събор се 
реализира за първи път 
през миналата година по 
проект, финансиран от 
фонд „Култура“ и се със-
тои от две отделни съби-
тия, като един от органи-
заторите е Марио Егов.

След края на танците 
се проведе и семинар, во-
ден от доц. Георги Гаров, 
след това бяха наградени 
участниците.

Събитието се органи-
зира от фолклорен клуб 
„Гергьовче“ – Бургас, с 
подкрепата на Община 
Бургас. А сред целите 
на организаторите е да 
се засили интересът към 
българския фолклор и 
все повече хора да се 
занимават за удоволст-
вие и отмора с народни 
танци.

Танцови фолклорни клубове  
се събраха на празник в Бургас

„Черноморски фар“

Церемония по награждаване на лауреатите в първото 
издание на националния поетичен конкурс „Майко моя 
- моя Богородице“ се проведе в театър “Иван Димов”, 
Хасково. Тя бе допълнена от поетичен рецитал „Поезия 
в музиката".

Събитието събра на едно място автори от цялата стра-
на, изкушени от мерената реч. Техните произведения 
анонимно оценяваше жури, начело с поетесата Камелия 
Кондова. Участниците в конкурса бяха 125.

Всички поети, свързани с конкурса, прочетоха свои 
произведения, както и любими творби, свързани с май-
ката. Церемонията започна с изпълнения на гайда и с 
песен от Дария Боева. Проявата, част от програмата за 
Деня на Хасково, уважи зам.-кметът на общината Мария 
Вълчева. Наградените поети са съответно: първа награ-
да - Яна Вълчева, втора награда - Теменуга Маринова, 
трета награда - Даяна Чобанова. Специална награда 
за особен принос в съвременната българска поезия и 
белетристика бе връчена на издателство "Библиотека 
България"

Бургаската поетеса 
Яна Вълчева с първа 
награда от поетичен 

конкурс
„Черноморски фар“

За пета поредна година 
Международният фести-
вал за документално ис-
торическо кино DOCK ще 
представи в Бургас най-
качествените заглавия от 
световната документалис-
тика, селектирани между 
повече от 500 кандидати.

Престижното междуна-
родно жури има трудната 
задача да избере големия 
победител сред десет фи-
нално селектирани филма, 
сред които са вече получи-
лият множество междуна-
родни отличия „Тихият те-
рор“ – потресаващ разказ 

за случващото се в Украй-
на; историята на бурния 
възход и падение сред 
затягащата се цензура 
на руския канал „Дожд“ –  
„М@йната й на тази рабо-
та“; вълнуващото обясне-
ние в любов към неподо-
зирано деликатния човек и 
велик актьор Луи дьо Фю-
нес „Щурото приключение 
на Луи дьо Фюнес“; въл-
нуващия авторски разказ 
„Изстрели над Марсилия“ 
за убийството на сръбския 
крал Александър и френ-
ския вътрешен министър 
Барту; българският филм 
„Гео Милев в лабиринта 
на времето“; необичайна-

та история на „Чърчил и 
филмовият магнат“ и др. 
Публиката ще има възмож-
ност да се срещне и с част 
от авторите на филмите, 
които ще пристигнат спе-
циално за събитието.

Тази година съпътства-
щата програма на фести-
вала е посветена на 75-
годишнината и 50 години 
творческа дейност на голя-
мата българска режисьор-
ка Адела Пеева. Ще бъдат 
излъчени някои от леген-
дарните й филми като „Чия 
е тази песен?“, „Развод по 
албански“, „В търсене на 
Списаревски“ и др.

В рамките на фестивала 

ще бъде проведена научна 
кръгла маса „100 години 
от Балканската война“, с 
участието на проф. Весе-
лин Янчев, проф. Милко 
Палангурски и проф. Петър 
Стоянович.

Официалното откриване 
на фестивала ще бъде на 
17.09.2022 г. от 19.30 ч. в 
Културен дом НХК, къде-
то ще бъдат излъчвани и 
филмите.

Закриването ще се със-
тои на 22.09.2022 г. от 20.30 
ч., когато ще бъде обявен 
победителят, както и но-
сителят на Специалното 
отличие на историческата 
общност.

Предстои 5-о издание на Международния 
фестивал за документално кино DOCK

„Черноморски фар“

Считано от 08.09.2022 г., 
Фестивалът на пясъчните 
скулптури ще бъде отворен 
за посетители от 09.00 ч. до 
20.00 ч.

Ако все още не сте го 
посетили, побързайте да 
го направите! Това изда-
ние ще ви предложи три-
измерни изображения на 
праисторически животни. 
Най-много са динозаври-
те, сред които и могъщият 
Тиранозавър Рекс, но има 
още мамут, гигантска кос-
тенурка и други интересни 
животни, пред които да си 
направите въздействаща 
снимка за спомен.

Фестивалът на пясъчните 
фигури е с ново работно време
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